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P r o t o k ó ł  Nr XXXII/21 

 

nadzwyczajnej s e s j i Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu 9 września 2021 roku, w sali zamkowej, pod przewodnictwem pana Romualda 

REMISZEWSKIEGO - Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Sesja trwała w godz. 900 – 1008 

 

Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności - 

uczestniczy 19 radnych. 

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza Miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA  - Skarbnik Miasta 

Pan Jacek Kaczkowski - Radca prawny  

Prezesi Spółek Miejskich 

Dyrektorzy, Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy- Miasto Działdowo 

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

Przewodniczący Zarządów Osiedli 

Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 

 

Przebieg sesji 

 

Pkt 1 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady otworzył sesję  - poinformował,                          

że XXXII sesja nadzwyczajna została zwołana w trybie art. 20 ust. 3 ustawy  z dnia 8 marca 

1990 roku  o  samorządzie gminnym.  

Przewodniczący Rady odczytał informację dotyczącą transmisji obrad Rady. 

(Informacja stanowi załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady powitał radnych Gminy-Miasto Działdowo, poinformował                               

że  ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji - zgodnie z załączoną listą obecności –                          

w sesji  uczestniczy 19 radnych. 



2 

 

 

Przewodniczący zwrócił się do radnych aby potwierdzili swoją obecność                                           

za pośrednictwem elektronicznego systemu do głosowania. W sesji uczestniczy 19 radnych. 

Przewodniczący stwierdził  prawomocność obrad, rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z zaleceniami związanymi ze stanem 

epidemii w trosce o bezpieczeństwo zdrowotne osób uczestniczących w sesji  w porozumieniu                         

z Burmistrzem Miasta wystosowano do mieszkańców miasta, radnych, przewodniczących 

zarządów osiedli i osób zaproszonych na sesję informację dotyczącą organizacji sesji                                 

w warunkach stanu epidemii. Informację Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do wszystkich osób uczestniczących w sesji  aby 

dezynfekowały ręce i stosowały maseczki ochronne oraz zachowały bezpieczny odstęp. 

Przewodniczący zwrócił się z prośbą do wszystkich obecnych aby te zasady były stosowane 

podczas sesji. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z przypomnieniem, że jeżeli podczas 

debaty, radny chce zabrać głos to wciska przycisk „Z”, jeżeli zabrać głos w sprawie wniosku 

formalnego to wciska przycisk „W”, jeżeli chce wycofać się z dyskusji to przycisk „P”. Samo 

głosowanie  polega na dokonaniu wyboru czy radny jest „za”, czy „przeciw” czy „wstrzymuje 

się” od głosu,  tego wyboru należy dokonać  w ciągu 35 sekund. Później system wyświetla 

wyniki, jeżeli ktoś się spóźni i nie zagłosuje w ciągu 35 sekund to  system zliczy go jako,                       

nie głosującego. Głosowanie rozpoczyna się  po wypowiedzeniu  przez Przewodniczącego 

Rady  formuły: „kto z Państwa radnych jest „za”, kto jest „przeciw”, kto się „wstrzymuje”, 

proszę o zagłosowanie”. 

Przewodniczący Rady  powitał uczestniczących w sesji Zastępcę Burmistrza pana 

Andrzeja Wiśniewskiego, Skarbnik Miasta panią Beatę Szydłowską -Anaczkowską, Radcę 

prawnego Urzędu Miasta pana Jacka Kaczkowskiego, w zastępstwie za pana mecenasa 

Ziętego), prezesów spółek miejskich, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy-Miasta 

Działdowo, naczelników wydziałów i pracowników Urzędu Miasta, przewodniczących 

zarządów osiedli, przedstawicieli lokalnych mediów, mieszkańców miasta Działdowa 

będących na Sali obrad oraz tych, którzy oglądają transmisję za pomocą Internetu. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – zgłosił wniosek o zdjęcie                               

z porządku obrad sesji punktu 11 dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę                              

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie  z usług, urządzeń i obiektów Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Działdowie. Zastępca Burmistrza umotywował wniosek tym,                     

iż Komisja Sportu, Kultury Fizycznej, Turystyki i Rekreacji na posiedzeniu w dniu   7 września, 
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podjęła decyzję iż potrzebuje  więcej czasu na dopracowanie projektu tej uchwały. Taki 

wniosek został złożony do Burmistrza przez Komisję. 

Zastępca Burmistrza zwrócił się do Przewodniczącego  Rady  o przegłosowanie wniosku. 

Dziękuję! 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie przegłosowania zgłoszonego 

przez Zastępcę Burmistrza wniosku. 

Rada jednogłośnie -19 głosami „za” przyjęła zgłoszony wniosek. 

Przewodniczący poinformował, że po zdjęciu tego punktu,  punkt 12 stanie się 

punktem 11, a punkt 13 punktem 12.  

Rada będzie obradowała zgodnie z następującym porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołów z XXX i XXXI sesji. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały nr XXI/200/16 Rady Miasta Działdowo      

z dnia 14 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo oraz Uchwały nr XXX/278/17 Rady Miasta 

Działdowo z dnia 29 czerwca 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej 

obsługi finansowej przedszkoli prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku      

i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2021-2030. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2021.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie: pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody                                     

i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonych  przy ul.  Aleksandra Orłowskiego i ul. Stanisława 

Chlebowskiego  w Działdowie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na założenie i przystąpienie do 

stowarzyszenia pn. „Stowarzyszenie Samorządowe Południowe Mazury”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

12. Zamknięcie sesji. 
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Ad. pkt 2 

 

Przyjęcie protokołów z XXX i XXXI sesji. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły z XXX i XXXI sesji zostały 

sporządzone i były do wglądu w Biurze Rady. Radni otrzymali też protokoły na swoje skrzynki 

e-mail. Przewodniczący zwrócił się do radnych czy są jakieś uwagi do protokołów?  Uwag nie 

zgłoszono.  

Przewodniczący zwrócił się do radnych z propozycją  przyjęcia protokołów bez odczytywania 

- „jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów 

sprzeciwu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu  XXX sesji Rady 

Miasta Działdowo. 

Rada - 19 głosami „za” ( jednogłośnie)  przyjęła protokół  XXX sesji. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych w sprawie przyjęcia protokołu  XXXI sesji Rady 

Miasta Działdowo. 

Rada - 19 głosami „za” ( jednogłośnie)  przyjęła protokół  XXXI sesji. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 3 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: uchylenia Uchwały nr XXI/200/16 Rady Miasta Działdowo                      

z dnia  14 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo oraz Uchwały nr XXX/278/17 Rady Miasta 

Działdowo z dnia  29 czerwca 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej 

obsługi finansowej przedszkoli prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i został Państwu radnym 

przesłany  w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchyla się uchwałę w sprawie wspólnej obsługi 

finansowej przedszkoli prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. Powołane Zespoły 
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Placówek Oświatowych  od 1 września 2021 r. będą zapewniały  jednostkom obsługującym 

obsługę finansowo-księgową, realizowały obowiązek w zakresie rachunkowości                                           

i sprawozdawczości oraz realizację zadań głównego księgowego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował że ewentualne 

pytania w toku dyskusji można kierować do pan Magdaleny Angowskiej Inspektor w Wydziale 

Budżetu i Finansów. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił uwagę, że spotyka się z dużym 

niezadowoleniem rodziców,  z dużym niepokojem nauczycieli przedszkoli po zmianach, które 

następują od tego roku szkolno-przedszkolnego. Radny zwrócił się z zapytaniem do pana 

Burmistrza Wiśniewskiego czy wpływają jakieś uwagi od mieszkańców, rodziców,  

pracowników?  Radny podkreślił, że ten niepokój był omawiany, przedstawiany  przez niego 

na sesji gdy była dokonywana zmiana organizacyjna placówek szkolno-przedszkolnych. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – poinformował, że z tego co wie 

wszystkie uwagi są na bieżąco załatwiane. Jeżeli rodzice coś zgłaszają, przychodzą do pana 

Burmistrza, czy pani Naczelnik to na bieżąco są te sprawy załatwiane. Nic nie jest odkładane 

w czasie. Wszystkie  problemy  załatwiane są  na bieżąco. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że nie widzi podstaw do dyskusji nad sprawą, którą 

zgłosił pan radny Kociela, ponieważ dotyczy to konkretnej uchwały dotyczącej spraw 

organizacyjno-technicznych obsługi. Dyskusję na temat oświaty  będzie można przeprowadzić 

na  najbliższym posiedzeniu  Komisji.   

Radna pani Wanda MILEWSKA – poinformowała, że otrzymała pismo od  rodziców, 

ale ten temat będzie można omówić na  Komisji Oświaty, czy  na następnej radzie. Omówiony 

zostanie też  problem związany z problemami i trudnościami jakie wynikły przy wprowadzaniu 

w życie reformy. Nie ma jeszcze ustalonego terminu, ale na posiedzenie zostaną  zaproszeni  

dyrektorzy szkół, przedszkoli, wtedy zobaczymy jak  wygląda wdrażanie tejże naszej reformy 

w praktyce. 

 

 Nikt z radnych więcej nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym                       

w materiałach na sesję. 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXII/308/21 

w sprawie  uchylenia Uchwały nr XXI/200/16 Rady Miasta Działdowo z dnia  14 września 

2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej przedszkoli prowadzonych 
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przez Gminę-Miasto Działdowo oraz Uchwały nr XXX/278/17 Rady Miasta Działdowo                 

z dnia  29 czerwca 2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

finansowej przedszkoli prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo  ( uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 4 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich 

przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych 

rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych. 

  

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i został Państwu radnym 

przesłany  w materiałach sesyjnych drogą elektroniczną. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Z uzasadnienia uchwały wynika, że w związku z funkcjonowaniem od 1 września 2021 r. 

Zespołów Placówek Oświatowych ujednolica się obowiązujące zasady związane                                             

z prowadzeniem rachunków dochodów wydzielonych w/w jednostkach. Niniejsza uchwała 

doprecyzowuje zmiany określające źródła dochodów na wydzielonych rachunkach oraz ich 

przeznaczenie, sposób sporządzania planu finansowego i dokonywania w nim zmian. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował                          

że ewentualne pytania w toku dyskusji można kierować do pan Magdaleny Angowskiej 

Inspektor  w Wydziale Budżetu i Finansów. 

 Pani Magdalena ANGOWSKA – Inspektor w Wydziale Budżetu i Finansów – zgłosiła 

autopoprawkę, do zapisu w §1.  Inspektor poinformowała, że zapis  „od 1 września” 

kolidowałby z dniem podjęcia. Proponuje się nowy zapis §1 „rachunki dochodów 

wydzielonych będą prowadziły wydzielone jednostki”. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę do § 1: 

„Rachunki dochodów wydzielonych będą prowadziły następujące jednostki budżetowe”. 

Rada -19 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęła zgłoszoną autopoprawkę. 

 Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie                                   

w brzmieniu przedłożonym radnym w materiach na sesję. 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 
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nr XXXII/309/21 

w sprawie  źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia 

oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 

dochodów samorządowych jednostek budżetowych ( uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. pkt 5 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2021 -2030. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta i został Państwu radnym 

przesłany   w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta -  omówiła 

proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy- Miasto Działdowo na lata 

2021-2030. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik , to w tym 

roku nie otrzymaliśmy żadnej dotacji na budowę zbiornika retencyjnego? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik – poinformowała, że nie 

mamy jeszcze podpisanej umowy. Jesteśmy w trakcie przygotowania materiałów potrzebnych 

do złożenia w Urzędzie Marszałkowskim do podpisania tej umowy. Potem zacznie się  

realizacja zadania, a środki kiedy mają wpłynąć do budżetu, to takie  są planowane. Zadanie 

rozpocznie się z dniem  1 października, wtedy wykonawca ma wejść na ten teren, potem dopiero 

będzie fakturowanie, będzie zapłata, ocena wniosków itd. Z czasowego przebiegu wynika,                          

że w tym roku tych środków do tego budżetu nie uda się  wprowadzić dlatego zostało to tak 

zaprogramowane na lata kolejne. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy jak rozpoczniemy tą 

inwestycję, to już na pozyskiwanie źródeł zewnętrznych  nie mamy jakichkolwiek szans? 
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 Pan Andrzej WIŚNIEWSKI – Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że nie ma żadnych 

przeszkód nawet jakby  była ta inwestycja rozpoczęta i znacznie zaawansowana, o takie środki 

cały czas moglibyśmy się ubiegać. Jesteśmy na bieżąco  w przepisach i ustaleniach z Urzędem 

Marszałkowskim.  O te środki  nie można by się starać  jeżeli inwestycja była by już 

zakończona. Jeżeli nie byłaby zapłacona ostatnia faktura jeszcze moglibyśmy się starać gdyż 

my  wnioski złożyliśmy   w odpowiednim czasie  i z dużym wyprzedzeniem. Cały czas jesteśmy 

na tej liście rezerwowej do dofinansowania. Dopiero przed kilkoma tygodniami zapadła decyzja 

Bruksela zgodziła się na to, żeby te wnioski które przeszły przez sito oceny były dofinansowane 

z oszczędności z innych osi  i wszystkie te wnioski, które były na liście rezerwowej zostaną 

przez Urząd Marszałkowski dofinansowane. Takie dostaliśmy pismo i takie umowy zostaną 

podpisane jeszcze w miesiącu wrześniu. Z chwilą gdy rozpoczniemy tą inwestycję, pierwsza 

faktura wystawiona przez firmę która będzie   to zadanie realizowała zostanie złożona 

najwcześniej w listopadzie. Wtedy Urząd Marszałkowski zwróci nam środki dopiero po 

realizacji takiej faktury (mamy na to miesiąc), a Urząd Marszałkowski ma trzy miesiące na 

sprawdzenie i wypłatę. Pierwsze pieniądze możemy dostać w  miesiącu lutym lub marcu 2022 

roku. Tak to trwa i taki schemat przy realizacji innych inwestycji  obowiązywał. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – stwierdził, że cieszy się że taka „furtka” istnieje. 

Zwrócił uwagę, że jego niepokój dotyczy tego, że pula dotacji unijnych się już kończy, za 

chwilę będzie zupełnie kolejna nowa pula miejmy nadzieję, że do nas dotrze. Radny zwrócił 

się z zapytaniem, czy za faktury które zapłacimy, na pewno zostaną nam przyznane pieniądze 

czy ta pula wydanych środków zostanie nam zwrócona? 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że tak te środki zostaną 

nam zwrócone, ale wtedy gdy będziemy mieć podpisana umowę. Dostaliśmy pismo, czy dalej 

podtrzymujemy nasz wniosek  o dofinansowanie na tą inwestycję i w tym piśmie były 

wyszczególnione rzeczy które musimy jeszcze dosłać do Urzędu Marszałkowskiego, żeby we 

wrześniu podpisać umowę  na to dofinansowanie. Dopóki umowa nie jest podpisana zawsze 

może coś się stać, wydarzyć dlatego trochę za szybko na ten temat debatujemy.  Burmistrz 

stwierdził, że  właściwie na ten temat powinniśmy mówić na sesji w październiku.  Ale trzeba 

przygotować montaż finansowy, przygotować zapisy w budżecie, bo to musimy przedstawić                  

w Urzędzie Marszałkowskim. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem,  kiedy planowane jest 

zakończenie tej inwestycji? I drugie: w przypadku nie otrzymania środków zewnętrznych 

unijnych czy jesteśmy   w stanie sami wykonać tą inwestycję za własne środki?    

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza – wyjaśnił, że  od samego początku 

mówiliśmy i te środki były zabezpieczone. Państwo radni przegłosowaliście, że to robimy                      
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z własnych środków. Cały czas mówiliśmy, że mamy nadzieję, że to dofinansowanie unijne 

będzie i te nadzieje nasze się ziściły, spełniły. Jesteśmy te dwa, trzy tygodnie przed podpisaniem 

umowy i formalnym zapewnieniem że jeżeli ta inwestycja będzie wykonywana i zakończona 

to my te środki unijne otrzymamy tak jak na inne inwestycje. Nie są to małe środki, bo to jest 

ponad 2.650.000 zł,  są to  bardzo duże środki dla nas jak i dla każdego samorządu. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – dziękuję i trzymamy kciuki. 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI - Zastępca Burmistrza –  poinformował, że bardzo 

cieszymy z tego faktu, a pan Burmistrz rozważa już na co przeznaczy te nasze środki, na 

realizację jakich inwestycji z tych pieniędzy które zabezpieczyliśmy.  

Przewodniczący Rady – stwierdził że, środki zabezpieczone w budżecie mamy, 

natomiast jest zielone światło, że umowa będzie podpisana i środki z Unii Europejskiej będą.  

 Nikt z radnych więcej nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym 

w materiałach na sesję. 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXII/310/21 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2021 -2030 ( uchwała stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 6 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na 2021 rok. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przesłany 

w materiałach sesyjnych. 

 Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów, która wydała 

pozytywną opinię o projekcie uchwały. 

 Pani Beata SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta - omówiła 

szczegółowo proponowane zmiany w budżecie. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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 Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym 

w materiałach  na sesję. 

Rada - 17 głosami „za”  podjęła uchwałę 

(radny Zenon Gajewski nie głosował, nie było go w momencie głosowania na Sali obrad, radny Wojciech Śliwa 

nie zdążył zagłosować) 

nr XXXII/311/21 

w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na 2021 rok ( uchwała stanowi 

załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 7 

 

Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie udzielenia  pomocy w formie dotacji finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w kwocie 315 tyś. zł w celu realizacji przez województwo inwestycji 

pn. Rozbudowa drogi wojewódzkiej  nr 544 na odcinku Działdowo-Mławka dla części pn. 

Budowa ciągu pieszo-rowerowego oraz zatok autobusowych na odcinku Działdowo-Kisiny - 

etap II” został zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przesłany w materiałach sesyjnych. 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik – wyjaśniła, że kwestia 

formalna wymaga podjęcia oddzielnej uchwały oprócz zmian w budżecie dotyczącej udzielenia 

pomocy finansowej  w formie dotacji na rzecz Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Uchwała jest warunkiem, czyli kolejnym etapem podpisania umowy o dofinansowanie.   

 Przewodniczący Rady – poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem obrad 

Komisji Budżetu i Finansów, która  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przedłożonym radnym 

w materiałach  na sesję. 

Rada - 18 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

(radny Zenon Gajewski nie głosował, nie było go w momencie głosowania na Sali obrad) 

nr XXXII/312/21 
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w sprawie  pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego (uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego 

 

Ad. pkt 8 

 

Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo. 

 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta  został Państwu radnym 

przesłany w materiałach sesyjnych. 

Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali też w materiałach pozytywną opinię 

przedmiotowego regulaminu wydaną przez Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej w Warszawie Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 

 Przewodniczący Rady poprosił o zreferowanie projektu uchwały pana Krystiana 

Chylińskiego Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego. 

Ewentualne pytania dotyczące regulaminu można kierować w toku dyskusji do pana prezesa 

PGKiM pana Sławomira Pszennego.  

 Pan Krystian CHYLIŃSKI – Naczelnik Wydziału GKW- sprostował, że nie posiadamy 

pozytywnej opinii Państwowego Gospodarstwa Wodnego, po rozmowie telefonicznej 

wyjaśniło się, że ta opinia, która wpłynęła do naszego Urzędu, była to opinia wydana na 

wniosek Rady Gminy Działdowo. Stąd ta pomyłka, ta opinia nie powinna do nas trafić.                          

Po podjęciu uchwały na dzisiejszej sesji, Państwo jako rada, my jako Urząd wystąpimy do 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego  o zaopiniowanie projektu regulaminu.  

Przewodniczący Rady – stwierdził, że ta informacja do nigo wcześniej nie wpłynęła, 

nie posiadał takiej informacji… 

Pan Krystian CHYLIŃSKI -  poinformował, że był zaskoczony tą sytuacją dlatego 

wykonał telefon do Wód Polskich, ponieważ my z takim wnioskiem nie występowaliśmy. 

Okazało się, że ta opinia omyłkowo trafiła do nas, powinna trafić do Rady Gminy Działdowo. 

 Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił uwagę, czy w takiej sytuacji powinniśmy 

procedować nad tą uchwałą. Czy ona nie powinna w tym momencie być zdjęta z porządku                                    

i przeniesiona na następną sesję? 
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 Pan Krystian CHYLIŃSKI – Naczelnik GKW – wyjaśnił, że radni muszą procedować 

nad tą uchwałą, ponieważ musi być złożony wniosek. Wody Polskie omyłkowo przysłały                          

do nas pismo i będą to prostować ponieważ mają już tą informację. Nie wiem dlaczego tak 

zrobili, że wydali opinie na temat projektu Rady  Gminy Działdowo i przesłali  do nas. 

Natomiast my nie wnioskowaliśmy jeszcze, będziemy wnioskować po podjęciu  tej uchwały. 

Żebyśmy my  mogli podjąć ten regulamin nad którym dziś będziemy dyskutować, w pierwszej 

kolejności powinniśmy podjąć uchwałę tą, którą przedłożono Państwu   w materiałach na sesję, 

dopiero my przedłożymy taki wniosek do Wód Polskich o wydanie takiej opinii. 

 Przewodniczący Rady- debatujemy dziś nad projektem, który będzie dziś przyjęty? 

Pan Krystian CHYLIŃSKI – wyjaśnił, że w pierwszej kolejności podejmujemy uchwałę 

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu, po podjęciu tej uchwały przez Radę Miasta, zostaje  

wysłany wniosek  do  Wód Polskich z prośbą o zaopiniowanie tego projektu. Dopiero po 

wyrażeniu pozytywnej opinii przez Wody Polskie podejmujemy uchwałę o podjęciu 

regulaminu. Taka jest kolejność. Co się stało w Wodach Polskich ciężko powiedzieć, to oni 

popełnili błąd. My wniosku nie składaliśmy nie przesyłaliśmy regulaminu do opiniowania. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się z zapytaniem czy obligują nas terminy? 

Pan Krystian CHYLIŃSKI -  Naczelnik Wydziału GKW – poinformował, że terminy 

nas obligują, nie możemy tutaj zwlekać, ponieważ musimy dostosować regulamin do 

obowiązujących przepisów prawa. Nie powinniśmy tego odwlekać i czekać z podjęciem tej 

uchwały. Naczelnik wyjaśnił, że czerwcu rada podjęła uchwałę  o projekcie zmian do 

regulaminu. Ten projekt zmian został przesłany do Wód Polskich, po czym otrzymaliśmy pismo 

z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, że oni nie posiadają kompetencji do 

opiniowania samych zmian projektu. Oni mogą wyrazić opinię  i zaopiniować wyłącznie cały 

regulamin już z naniesionymi zmianami czyli  tzw. tekst jednolity. W związku z powyższym                   

taka uchwała została Państwu przedłożona. Zawiera ona tekst jednolity projektu regulaminu                     

z wprowadzonymi zmianami wynikającymi ze zmienionych przepisów prawa. Taką uchwałę  

powinniśmy  podjąć, by móc przesłać wniosek o zaopiniowanie  do organu regulacyjnego. 

  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym radnym 

w materiałach na sesję. 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

nr XXXII/313/21 
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w sprawie: przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. pkt 9 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonych  przy ul.  Aleksandra Orłowskiego i ul. Stanisława 

Chlebowskiego  w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały wraz z załącznikami zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został 

Państwu radnym przesłany w materiałach sesyjnych. 

 Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska wydała pozytywną opinię o projekcie 

uchwały. 

 Przewodniczący Rady poprosił o zreferowanie projektu uchwały pana Stanisława 

Dobrackiego Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Planowania Inwestycji. 

 Pan Stanisław DOBRACKI - Naczelnik Wydziału GPI – poinformował, że projekt 

uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu czterech działek położonych 

przy ul. Aleksandra Orłowskiego (dwóch działek) i przy ul. Stanisława Chlebowskiego też 

dwóch działek. Działki są o powierzchni od 21 do ponad 24 arów. W miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego działki opisane są symbolem T-16 co oznacza zabudowę 

jednorodzinną z działalnością gospodarczą. Ceny tych nieruchomości zostaną ustalone na 

podstawie wartości dla każdej z nich określonej przez rzeczoznawcę majątkowego. Nabywca 

dodatkowo uiści należny podatek VAT. Z przeszłości wartość podobnych działek i w okolicy 

kształtowała się na poziomie 70 zł netto za 1m2 wyjaśnił Naczelnik. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym radnym                            

w materiałach na sesję. 

 

Rada - 19 głosami „za” ( jednogłośnie) podjęła uchwalę 
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nr XXXII/314/21 

w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonych  

przy ul.  Aleksandra Orłowskiego i ul. Stanisława Chlebowskiego  w Działdowie (uchwała 

stanowi załącznik do  protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na założenie i przystąpienie do 

stowarzyszenia pn. „Stowarzyszenie Samorządowe Południowe Mazury”. 

  

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego został Państwu radnym przesłany                                        

w materiałach sesyjnych 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił panią Żanettę Kłyszewską-Fidorską  Kierownik Referatu 

zamówień publicznych o zreferowanie projektu uchwały. 

Pani Żanetta KŁYSZEWSKA-FIDORSKA – Kierownik Referatu – wyjaśniła, że 

projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy-Miasto Działdowo                          

do Stowarzyszenia Południowe Mazury. Gmina-Miasto Działdowo podpisała list intencyjny                         

o przystąpieniu do partnerstwa już we wrześniu 2020 r. To partnerstwo obejmuje obszar 

czterech powiatów: powiatu działdowskiego, piskiego, szczycieńskiego, nidzickiego. Zgodnie 

z art. 84 ustawy  o samorządzie gminnym, gmina może przystępować do stowarzyszeń, może 

je tworzyć  z innymi  gminami, powiatami również województwami, ale to w kompetencji rady 

leży wyrażenie zgody na przystąpienie  do takiego stowarzyszenia. W związku z tym taki 

projekt uchwały został Państwu radnym przedstawiony.  

Jak poinformowała Kierownik Referatu celem tego stowarzyszenia jest ogólnie wspieranie idei 

samorządności oraz dbanie o rozwój tego obszaru, którego stowarzyszenie dotyczy i również  

naszych interesów. Stowarzyszenie po to jest założone aby opracować strategię rozwoju 

Południowych Mazur, która docelowo ma nam pomóc również w pozyskiwaniu środków 

zewnętrznych. To jest ten cel nadrzędny, że my chcemy się stowarzyszyć, współpracować po 

to żeby osiągnąć swoje cele rozwojowe stwierdziła pani Kierownik.  

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję  i poddał pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu przedłożonym radnym                           

w materiałach na sesję. 

 

 Rada - 19 głosami „za” ( jednogłośnie) podjęła uchwalę 

nr XXX/315/21 

 

w sprawie: wyrażenia zgody na założenie i przystąpienie do stowarzyszenia pn. 

„Stowarzyszenie Samorządowe Południowe Mazury” (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady - poinformował, że List 

otwarty-petycję z dnia 9 czerwca 2021 r. złożony przez Międzynarodową Koalicję dla Ochrony 

Polskiej Wsi ICPPC dotyczący szczepień przeciwko COVID-19 oraz  projekt uchwały                             

w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia przedłożony przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji  zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta zostały Państwu 

radnym przesłane w materiałach sesyjnych.  

Przewodniczący poprosił radnego pana Leszka Sosnówkę  Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji – poinformował, że w dniu 31 

sierpnia 2021 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrywała List otwarty- petycję złożoną 

przez Międzynarodową Koalicję dla Ochrony Polskiej Wsi dotyczącą szczepień przeciwko 

COVID-19. W wyniku analizy petycji Komisja stwierdziła, iż nie spełnia ona wymogów 

formalnych  i dlatego jednogłośnie pozostawiła ją bez rozpatrzenia. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Nikt z radnych nie zgłosił głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie w brzmieniu przesłanym radnym 

w materiałach na sesję. 

 

Rada – 19 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

Nr XXXII/316/21 
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w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia  (uchwała stanowi załącznik do  

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. pkt 12 

 

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XXXII sesji Rady Miasta /1008/ 

 

  

Protokołowała:                                                                                      Przewodniczący Rady  

Renata Biełkowska                                                                                          Romuald Remiszewski 

 

 

 

 


